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Protokół Nr 22/20 z dnia 28 października 2020 roku 

 

z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu                            

28 października 2020 roku. Miejsce posiedzenia - sala widowiskowa Grajewskiego Centrum 

Kultury w Grajewie.  

OBRADY transmitowane.  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Budżetu 

Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 10. 50 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 18 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2. Pani Aneta Ewa Chrzanowska 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Julia Klaudia Ksepko- Kurkowska 

6.Pani Elżbieta Nietupska 

7.Pan Niewiarowski Andrzej  

8.Pan Obrycki Paweł 

9. Pani Opara Anna 

10.Pan Paszkowski Piotr 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Agnieszka Siwik- Karwowska 

15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 



16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Mariusz Wielgat 

18. Pan Paweł Filip Zalewski 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Pana Andrzeja Niewiarowskiego– Przewodniczącego Komisji Budżetu RM  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie                      

w posiedzeniu bierze udział 17 radnych (na podstawie listy obecności), co stanowi                           

o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie Komisji                      

- w wersji elektronicznej (tablety). 

 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Poprzez odczytanie przedstawił proponowany porządek obrad połączonych Komisji Rady 

Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2 Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji.  

3 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:  

a) nadania nazwy ulicy;  



b) przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu dokumentu "Współzarządzanie 

procesem rewitalizacji Miasta Grajewo - model inspirowany rozwiązaniami włoskimi                       

z Turynu";  

c) wyrażenia opinii dotyczącej Kompletnej Propozycji pn. „Grajewo – miasto efektywnie 

zarządzane i przyjazne mieszkańcom” wraz z załącznikami; 

d) przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta 

Grajewo na lata 2021-2025”; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.;  

f) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036.  

4 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

5 Sprawy różne.  

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy do zaproponowanego porządku obrad będą 

wnioski lub uwagi? W związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne                            

w sprawie jego przyjęcia. Sprawdził kworum ( 15 radnych). 

Komisje przyjęły przedstawiony porządek obrad połączonych Komisji- bez 

poprawek. 

/ głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni 

- 0/ 

 

 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Podał wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji przyjętego porządku obrad. 

Ad3. 

 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Poinformował, że aktualnie komisje będą procedowały projekty uchwał. Dodał, że zadaniem 

komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie                             

z trybem regulaminowym.  Następnie zarządził głosowanie w sprawie kworum                          

( 18 radnych). 

a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.  

Następnie głos oddał Burmistrzowi Miasta.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. Poinformował, że jest to 

ulica pomiędzy tzw. „Alternatywami” a ul. 9.Pułku Strzelców Konnych i w przyszłości z ul. 

Ekologiczną, której proponuje się nadanie nazwy – Posła Jana Zyskowskiego. Następnie 

pokrótce przybliżył osobę Posła Zyskowskiego – zgodnie z uzasadnieniem do uchwały. 

Pani Henryka Jagielska – Zastępca Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych RM 

Poparła pomysł upamiętniania lokalnych patriotów i skierowała apel do jednostek 

oświatowych, głównie do szkół, by na odpowiednich zajęciach przedstawić informację o tej 

postaci.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Obiecał skierować wystąpienie do dyrektorów szkól o rozpowszechnienie informacji o tej 

postaci historycznej. Dodał, że informacja o tej osobie zostanie zamieszczona                 

również w Gazecie Grajewskiej. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził glosowanie imienne, ale 

przedtem sprawdził kworum (18 radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       

w sprawie nadania nazwy ulicy- bez poprawek. 

/ głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 0/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 5 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  



Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu dokumentu "Współzarządzanie procesem rewitalizacji 

Miasta Grajewo - model inspirowany rozwiązaniami włoskimi z Turynu";  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu dokumentu "Współzarządzanie procesem rewitalizacji 

Miasta Grajewo - model inspirowany rozwiązaniami włoskimi z Turynu". 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Zwrócił się z prośbą o udzielenie głosu Pani Karolinie Porczykowskiej z Ośrodka Wspierania 

Organizacji Pozarządowych w Białymstoku, która jest Koordynatorem Projektu. 

Pani Karolina Porczykowska -OWOP -Koordynator Projektu  

Powitała zebranych a następnie pokrótce omówiła główne założenia modelu grajewskiego 

inspirowanego rozwiązaniami włoskimi z Turynu. Przedstawiła także genezę projektu, 

założenia modelu który jest próbą realizacji działań  rewitalizacji społecznej miasta Grajewo 

który nie tylko inspirowany jest rozwiązaniami włoskimi, ale także poparty diagnozą potrzeb 

i problemów oraz z wykorzystaniem lokalnych kontekstów historyczno-kulturowo-

społecznych. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Podziękował sprawozdawcy tematu za złożenie informacji dot. procedowanego projektu 

uchwały, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym miejscu zabrać głos. 

Wobec brak zgłoszeń zarządził głosowanie imienne w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       



w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu dokumentu 

"Współzarządzanie procesem rewitalizacji Miasta Grajewo - model inspirowany 

rozwiązaniami włoskimi z Turynu"- bez poprawek. 

/ głosowanie:   18 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 0/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  7 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 

Kompletnej Propozycji pn. „Grajewo – miasto efektywnie zarządzane                                

i przyjazne mieszkańcom” wraz z załącznikami; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 

Kompletnej Propozycji pn. „Grajewo – miasto efektywnie zarządzane                                

i przyjazne mieszkańcom” wraz z załącznikami. 

Następnie głos oddał Burmistrzowi Miasta. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Tytułem wstępu poinformował o intensyfikacji prac nad przygotowaniem Kompletnej 

Propozycji Projektu pn.:„Grajewo miasto efektywnie zarządzane  i przyjazne 

mieszkańcom”oraz załącznikami, w tym Plan Rozwoju Lokalnego Miasta Grajewo na lata 

2021-2030. Poinformował, że efektem wielomiesięcznej pracy w modelu partycypacyjnym  i 

przy wsparciu Zespołu doradców ze Związku Miast Polskich jest wielowymiarowy projekt 

rozwojowy zawierający kompleksowe  skoordynowane działania wpływające m.in. na 

dostosowanie się do zmian klimatycznych, zatrzymanie negatywnych trendów 



depopulacyjnych, zaspokojenie potrzeb starzejącego się społeczeństwa,stworzenie dobrych 

warunków do rozwoju przedsiębiorczości i wzmocnieniu samorządu. Dodał, że Miasto 

Grajewo ma szansę otrzymać dofinansowanie w wysokości do 10 mln euro ( do 100-% 

kosztów na zaplanowane przedsięwzięcia inwestycyjne i nieinwestycyjne). Jedynie ok. 15 

miast ( z 54 biorących udział w II etap[ie konkursu), które najlepiej przygotują swoje 

Kompletne Propozycje Projektu, w tym Planu Rozwoju Lokalnego i komplementarny z nim 

Plan Rozwoju Instytucjonalnego, otrzyma wsparcie finansowe. Dodał, że termin złożenia 

Kompletnej Propozycji Projektu wraz z załącznikami do Ministerstwa Funduszy i Polityki 

Regionalnej upływa 30 października 2020 roku. Powiedział, że była to ciężka 

wielomiesięczna praca kilkudziesięcioosobowego zespołu ludzi i szereg konsultacji 

społecznych. Przedstawił i pokrótce omówił zaplanowane przedsięwzięcia inwestycyjne                                 

i nieinwestycyjne. Kontynuując temat poinformował, że koncentrujemy się na terenach 

wokół Jeziora Brajmura, Hadesu i strzelnicy, które zyskają na atrakcyjności.  Dodał, że 

ponadto  w grę wchodzi rozwój instytucjonalny czyli to co należy zmienić w Urzędzie Miasta 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zapytał, ile miast otrzyma dofinansowanie w ramach konkursu? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że wg jego wiedzy od 12 -15 miast otrzyma dofinansowanie. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zapytał czy będzie kolejny projekt? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że kolejnego projektu nie będzie. Dodał, że wyniki oceny projektu poznamy 

w przyszłym roku.  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zadał kolejne pytanie o termin przystąpienia do realizacji przedsięwzięć jeśli otrzymamy 

dofinansowanie? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że  rozstrzygnięcie konkursu i przystąpienie do realizacji w przyszłym roku. 

Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM 



Zapytała o wydatki związane z organizacją konkursu na opracowanie najlepszego 

biznesplanu oraz o kwestię dot. Zjazdu Grajewian 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Udzielił szczegółowych odpowiedzi na ww. pytania. Dodał, że bardzo duży nacisk kładziony 

jest na partnerstwo polsko-norweskie, co wiąże się z wyjazdami grup docelowych ( 

seniorów, młodzieży, zespołów, grup sportowych itp.) do Norwegii w celu wymiany 

doświadczeń. Kontynuując powyższy wątek dodał, że w założeniach jest również przyjazd 

Norwegów do Polski. Powiedział, że wymiana delegacji to warunek konieczny wpisany                  

w ten  projekt. Poinformował również na temat wizyt studyjnych do Norwegii. Dodał, że 

przedsięwzięcia nieinwestycyjne będą wymagały wielu uszczegółowień. Powiedział, że przy 

tych projektach duży nacisk będzie kładziony na ekologię i przedsiębiorczość. 

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM 

Zapytała w jaki sposób mają działać tzw. opaski dla seniorów oraz o sposób działania tego 

systemu bezpieczeństwa? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że opaski dla seniorów, zwane również opaskami życia, to nowa forma 

opieki nad osobami starszymi i niesamodzielnymi. To właściwie cały system składający się 

z opaski, aplikacji na smartfon oraz obsługującej ów system platformy internetowej. 

Dodał, że samorządy poszukują rożnych rozwiązań mających na celu wzmocnienie 

systemu wspierającego seniorów.  Podkreślił, że te urządzenia mają wspomagać seniorów 

oraz służby jako nowoczesne systemy medyczne oparte na rożnych technologiach. 

Wypowiedź w tym temacie obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Tomasz Siejda – Członek Komisji  

Uzupełnił wypowiedź Burmistrza co do zasad działania i funkcjonowania opaski dla 

seniorów, które stanowią element programu tzw. teleopieki. 

Pani Elżbieta Nietupska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej RM 

Pod rozwagę poddała temat aktywizacji przedsiębiorczości, informując, że wielu 

przedsiębiorców zwraca uwagę, że na wschodzie Polski ciężko im inwestować, z uwagi na 

brak wykwalifikowanych pracowników. Dodała, że w wielu miastach jest tak, że 

przedsiębiorcy podpisują umowy ze szkołami zawodowymi  właściwymi dla danej branży 

i zawodu w celu prowadzenia wspólnych działań w zakresie kształcenia specjalistów 



(pozyskanie wyspecjalizowanych pracowników) 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że współpraca ze szkołami średnimi oraz Starostwem Powiatowym 

zmierza właśnie w tym kierunku. Dodał, że  ciągu ostatnich kilkunastu lat można było 

zauważyć wyraźną deprecjację szkolnictwa zawodowego. Powiedział, że należałoby 

wprowadzić zmiany mające na celu podniesienie jakości i efektywności, a w konsekwencji 

także zwiększenie atrakcyjności kształcenia zawodowego, co będzie możliwe poprzez 

większe powiązanie szkolnictwa zawodowego z rynkiem pracy, jak również poprzez 

zwiększenie dostępności i elastyczności kształcenia zawodowego oraz systemu 

potwierdzania kwalifikacji. Powiedział, że poważnym problem jest brak wykwalifikowanej 

kadry inżynierskiej. Dodał, że Urząd Miasta od kilku lat nie może znaleźć na rynku pracy 

miejskiego energetyka, który zgodziłby się na pracę na mało atrakcyjnych warunkach 

płacowych. Dodał, że ludzie z odpowiednimi kwalifikacjami wymagają odpowiednich 

gratyfikacji i dlatego system ten wymaga naprawy i zmiany w prawie. Powiedział, że szkoła 

nie może być obojętna wobec dokonujących się zmian, które są tak znamienne w wymiarze 

społecznym.  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zapytała, czy w zaproponowanych w tym dokumencie działaniach dopuszcza się                  

zmiany/ korekty? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że był czas na złożenie propozycji w formie karty projektu i to zakładany 

schemat działania do tego programu. Zespół miejski wytypował zadania w formie decyzji               

i tych działań nie można już cofnąć. Dodał, że modyfikacje są możliwe w ramach 

wytypowanych działań, w celu osiągnięcia zakładanego rezultatu, natomiast wprowadzenie 

nowych na tym etapie nie jest już możliwe.  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie.  Przedtem 

sprawdził kworum ( 17 radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       

w sprawie   wyrażenia opinii dotyczącej Kompletnej Propozycji pn.: „Grajewo – 

miasto efektywnie zarządzane  i przyjazne mieszkańcom” wraz z załącznikami-



bez poprawek. 

/ głosowanie:   17 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 9 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie zaproponował przejście do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

W tym miejscu o głos poprosił Burmistrz, który podziękował tym wszystkim którzy 

zaangażowali się w wielomiesięczną, ogromną pracą nad przygotowaniem ww. projektu. 

d)zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Grajewo na lata 

2021-2025”; 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Grajewo na lata 2021-2025”. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pani Julia Klaudia Ksepko-Kurkowska – Członek Komisji  

Powiedziała, że w pkt 4 dokumentu będącego przedmiotem analizy jest zapisane, że Miasto 

Grajewo będzie prowadzić racjonalną politykę czynszową, która będzie miała za zadanie 

utrzymanie mieszkaniowego zasobu miasta na odpowiednim poziomie. Ale tutaj zaczynają 

się problemy z opłacaniem czynszu. W związku z tym zapytała, w jaki sposób Miasto 

zamierza obie te kwestie pogodzić?  Zapytała również o 9 planowanych wyburzeń 

budynków i wykup mieszkań na rynku wtórnym – zapisane w dokumencie. W związku                  

z powyższym zapytała, czy Miasto ma plan na współpracę z deweloperami? 



Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że Radni zdają sobie sprawę, że zasób mieszkaniowy miasta jest marny, 

chociaż co roku jest on wzbogacany. Dodał, że 9 planowanych wyburzeń w związku                       

z rewitalizacją miasta złożony jest do Funduszy Inicjatyw Lokalnych z prośbą  do Premiera 

o przychylne spojrzenie na ten projekt. Wnioskowana kwota to 10mln zł.  Poinformował, że 

w niedługim czasie odbędzie spotkanie z przedstawicielem BGK w tej sprawie. Rząd planuje 

wprowadzenie nowych rozwiązań  w związku z gospodarką mieszkaniową z możliwością 

dofinansowania budownictwa do 50%. Będąc przy głosie podkreślił, że jest przeciwnikiem 

udzielania wysokich bonifikat na wykup mieszkań komunalnych czy też lokali komunalnych. 

Zapowiedział, że wystąpi w przyszłym roku z propozycją podjęcia uchwały zmniejszającej 

bonifikatę na wykup mieszkań komunalnych do 30%. Swoje stanowisko                           

w powyższej sprawie obudował szerokim kontekstem merytorycznym. Dodał, ze Miasto ma 

wiele pomysłów na rozwiązanie problemu mieszkaniowego ale muszą one być wsparte 

rozwiązaniami ustawowymi. Powiedział, że na pewno będzie chciał zmienić wygląd centrum 

Grajewa, co poprzedzi wyburzenie niektórych budynków komunalnych.  

Pani Julia Klaudia Ksepko-Kurkowska – Członek Komisji  

Zapytała o prognozę, co do ilości udostępnionych mieszkań? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że tyle będzie udostępnionych na ile Miasto będzie stać . Będąc przy głosie 

zwrócił się z prośbą do Radnych o zapoznanie się z wariantami rozwiązań przebiegu drogi 

S-16, ważnej dla dalszego rozwoju naszego miasta. Poinformował, że Firma zajmująca się 

sporządzeniem dokumentacji potrzebnej do budowy drogi ekspresowej S16 Ełk- Knyszyn 

przez Grajewo zorganizowała badania informacyjno-konsultacyjne dotyczące Studium 

Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego dla tej inwestycji. Niniejsze badanie ma na celu 

zaprezentowanie projektowanych przebiegów Drogi Ekspresowej S16 oraz przeprowadzenie 

ankiety, której wyniki będą odzwierciedleniem opinii lokalnej społeczności na temat 

planowanej inwestycji. W Urzędzie będzie można zapoznać się z przebiegiem wariantów 

podstawowych i korytarzem alternatywnym oraz wyrazić swoją opinię na Formularzu. 

Powiedział, że w jego ocenie dla Grajewa korzystne są warianty 1,2,3, zaś niekorzystny jest 

wariant 4., która zakłada pominięcie Grajewa. Dodał, że dla dobrego dalszego  rozwoju 

Grajewa najkorzystniejszy jest wariant 1, który między innymi rozwiąże problem braku 

obwodnicy Grajewa oraz komunikuje miasto z największymi drogami międzynarodowymi. 



Powiedział, że są to sprawy strategiczne dla Grajewa.  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       

w sprawie   wyrażenia opinii dotyczącej Kompletnej Propozycji pn. „Grajewo – 

miasto efektywnie zarządzane  i przyjazne mieszkańcom” wraz z załącznikami-

bez poprawek. 

/ głosowanie:   17 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 11 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

e) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2020 r.;  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 12  do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2020 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji  

Zapytał, co się zadziało przez ostatni miesiąc w sprawie cen za odpady komunalne? Dodał, 

że w projekcie uchwały przewiduje się zwiększenie w dochodach o kwotę 110 tys. zł, zaś   

w wydatkach 450 tys. zł, czyli dokładamy do działalności Spółki BIOM tj. do opłaty na 

bramie. Wobec powyższego zadał pytanie, czy w konsekwencji dojdzie do zwiększenia 



opłat dla mieszkańców.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiadając zapewnił, że to Radni zdecydują czy podejmą inicjatywę uchwałodawczą                           

w sprawie podwyższenia opłat za odbiór odpadów. Zapewnił, że jako Burmistrz będzie 

szukał rożnych rozwiązań ale na pewno w stosunku do mieszkańców tej podwyżki nie 

wywoła. Powiedział, że z całą odpowiedzialnością nie podejmie inicjatywy w sprawie 

zmiany opłaty za wywoź nieczystości. Poinformował, że trzeba będzie dołożyć środków                      

z budżetu miasta i szukać innych rozwiązań. Dodał, że jeśli Radni wywołają taką inicjatywę 

to on będzie przeciw.  

 Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji  

Zapowiedział, że również nie zagłosuje za podwyżką za odpady, jeżeli nie będzie to 

uzasadnione, ponieważ koszty BIOM-u nie były do końca uzasadnione.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Poinformował, że Miasto Grajewo ma już swojego przedstawiciela w Radzie Nadzorczej 

Spółki BIOM. Dodał, że nie chce być zaskakiwany informacjami dot. sytuacji finansowej 

Spółki.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zwrócił uwagę, że w proponowanych zmianach finansowych przewidywany jest zakup 

samochodu dla Urzędu. W związku z powyższym zapytał o jaki to samochód chodzi ? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że nie wie, ponieważ rozstrzygnie to postępowanie przetargowe. Dodał, że 

samochód który aktualnie jest na stanie urzędu ma już kilka lat i koszty obsługi, w tym 

serwisowanie wynoszą ok. 20-22 tys. zł rocznie. Powiedział, że jest to ostatni moment na 

wygospodarowanie wolnych środków finansowych a zakup samochodu. Dopowiedział, że 

obecny samochód już wkrótce straci swoje możliwości eksploatacyjne. Dodał, że zostanie 

on przekazany do MOSiR-u lub innej jednostki organizacyjnej miasta.  Powiedział, że                      

w przyszłym roku nie będzie w stanie takiego zakupu wywołać z uwagi na trudną sytuację 

finansową.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zapytał ile przebiegu ma obecny pojazd? 



Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że ok. 100 tys. km.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zapytał o planowaną inwestycję w Urzędzie Miasta – wymiana węzła cieplnego za kwotę 60 

tys. zł.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że inwestycja ta planowana jest od 10 lat . Dodał, że węzeł jest w fatalnym 

stanie technicznych i stąd potrzeba jego wymiany.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zapytał, czy Urząd Pracy będzie partycypował w kosztach? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że pewnie tak. Będąc przy głosie powiedział, że jego zdaniem przyszłoroczny 

budżet będzie najgorszy odkąd został Burmistrzem, ponieważ nie możemy ocenić jakie 

będą wpływy do budżetu  w związku z sytuacją epidemiologiczną kraju.  

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie imienne.                     

Sprawdził kworum ( 17 radnych). 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2020 r.;- bez poprawek. 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 13 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

f) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036.  

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz   



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej( na tablety). 

- inicjatywa uchwałodawcza:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski  

- referują:Burmistrz Miasta Grajewo, pan Dariusz Latarowski 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Zaopiniowaniu poddał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2020-2036.  

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził glosowanie imienne.  

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały                       

w sprawie   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 

2020-2036- bez poprawek. 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  1-wstrz. się,                                    

brak głosu -0, nieobecni - 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  15 do prot. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

 Ad4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, 

który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu 

zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu imiennym przyjęły Protokół nr 21/20 z dnia                                        

30 września 2020 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się, brak głosu -0, nieobecni – 1./ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Podał wynik głosowania i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 



 Ad5. 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji głos zabrali: 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zadał następujące pytanie:  

1) Kiedy rozpocznie się realizacja zadań na ul./Geodetów? 

2) Jakie są dalsze losy wniosku na wykonanie fotowoltaiki dla indywidualnych odbiorców? 

3) Kiedy nastąpi przepisanie solarów  dla odbiorców w ramach I edycji? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Udzielił odpowiedzi na pytania: 

1) ul. Geodetów – dwa projekty zostały złożone do Funduszu Dróg Samorządowych. Miasto 

ma już zapewnione finansowanie inwestycji z I etapu Funduszu Dróg Samorządowych na 

ul. 11 Listopada. Mamy tu pełną dokumentację i ogłosiliśmy już przetarg na roboty 

drogowe będą prowadzone na odcinku od skrzyżowania z ul. Wierzbową Inwestycja 

zakłada również budowę przepustu. Po zakończeniu przetargu dotyczącego                            

ul. 11 Listopada okaże się jakie środki zostaną w budżecie i wtedy ruszy procedura 

przetargowa na realizację prac w ul. Geodetów. Dodał, że realizacja tego zadania 

przewidywana jest w przyszłym roku. Do drugiego Fundusz Dróg Samorządowych 

przewidziane jest os. M. Konopnickiej. Poinformował, że przy tych drogach nie wszystkie 

wydatki  są kwalifikowane, przy czym dodał, że być może będzie ogłoszony konkurs na  

budowę sieci wod-kan, który najprawdopodobniej będzie w przyszłym roku. Następnie 

poinformował, że trzeci  fundusz do którego został złożony wniosek na kwotę 10 mln zł  to 

Fundusz Inicjatyw Lokalnych, ale decyzję w tej sprawie podejmie Premier. Podkreślił, że  

wszystkie to jest bardzo dynamiczne,  po czym wypowiedź obudował szerokim kontekstem 

merytorycznym. 

2) Fotowoltanika – na dzień dzisiejszy nie ma żadnych rozstrzygnięć i informacji co dalej                            

z wnioskiem dot. I edycji. Nastąpił już montaż urządzeń fotowoltanicznych na obiektach 

użyteczności publicznej ( Urząd Miasta, jednostki oświatowe ). 

4) Solary- temat wyjaśni, ponieważ na dzień dzisiejszy nie posiada wystarczającej wiedzy                    

w tym temacie. Obiecał, że w przerwie obrad skontaktuje się z merytorycznym wydziałem 



Urzędu i sprawę wyjaśni. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski -Członek Komisji  

Nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi Burmistrza dot. monitoringu wizyjnego miasta. 

Stwierdził, że nie ma możliwości  funkcjonowania monitoringu miejskiego w połączeniu                      

z policją i stąd też potrzeba poszukiwania innych rozwiązań w oparciu o nowe wzorce,                

w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców i ochronę mienia publicznego. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Przyznał rację Radnemu Skawskiemu, po czym dodał, że w tym temacie widzi szereg 

zaniedbań z lat poprzednich, ponieważ była możliwość połączenia systemu wizyjnego                     

z realizacją dużych przedsięwzięć. Kontynuując temat stwierdził, że aktualnie powoli  

wdrażany jest system monitoringu w Parku Solidarności. Dodał, że monitorowany jest 

również Park przy ul. Woj. Polskiego, Urząd miasta oraz inne strategiczne miejsca. Nie 

mniej jednak dodał, że problem dotyczy systemu zarządzania monitoringiem. Dodał, że 

Program Rozwoju Lokalnego uwzględnia taką dokumentację, po czym temat obudował 

szerokim kontekstem merytorycznym. Zapewnił, że poprzez swoje działania będzie dążył 

do objęcia całego miasta systemem monitoringu, w miarę posiadanych środków 

finansowych.  

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski -Członek Komisji  

W swojej wypowiedzi podważył zasadność realizacji inteligentnych, aktywnych przejść dla 

pieszych przy ul. Konstytucji 3-go Maja w ramach Budżetu Obywatelskiego przed  

remontem tej ulicy. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że konsultacje społeczne zakończyły się wpisaniem zwycięskiego zadania 

pn.: „Wykonanie inteligentnych, aktywnych przejść dla pieszych w ramach zadania pn. 

„Poprawa bezpieczeństwa pieszych” - Budżet Obywatelski 2021 jako zadania 

inwestycyjnego w 2021, ponieważ tak zdecydowali mieszkańcy. Dodał, że jego zdaniem 

budowa tych przejść ma swoje uzasadnienie, ponieważ jest to wspieranie działań na rzecz 

bezpieczeństwa mieszkańców. Stwierdził, że na chwilę obecną nie jesteśmy w stanie 

przeprowadzić remontu ul. Konstytucji 3-go Maja, ponieważ ta ulica wymaga całkowitej 

przebudowy a nie remontu. Powiedział, że jego zdaniem remont tej ulicy nie jest zasadny. 

Dodał, że być może już w roku 2022 w formie dokumentacji „ zridowskiej” przymierzymy 

się  do przebudowy tej ulicy łącznie z przebudową wszystkich skrzyżowań, w tym również        



z przebudową skrzyżowania przy ul. Woj. Polskiego. Powiedział, że realny termin realizacji 

tego zadania przy tych środkach które mamy to rok 2024. Przetarg na opracowanie 

dokumentacji technicznej modernizacji wspomnianej ulicy zostanie prawdopodobnie 

ogłoszony pod koniec przyszłego, bądź na początku 2022 roku. Inwestycja ma obejmować 

przebudowę wszystkich skrzyżowań, ze skrzyżowaniem z ul. Wojska Polskiego włącznie    

(DK 65). 

Jeszcze raz podkreślił,że ulica Konstytucji 3 Maja wymaga całkowitej przebudowy, a nie 

remontu. Stwierdził, że podejmując się realizacji zadania należy dokonać całkowitej 

przebudowy jezdni, chodników, wykonać ścieżkę rowerową, zjazdy, itd. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski -Członek Komisji  

Zwrócił uwagę, że tiry oraz wywrotki ze żwirem zrobili sobie skrót na przejazd przez                   

ul. Konstytucji 3-go Maja i ul. Ekologiczną niszcząc nawierzchnię.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że uwaga jest słuszna. Powiedział, że wystąpi do KPP w Grajewie                                       

o podjęcie działań w tym zakresie. Dodał, że obawia się również o ul. Ekologiczną, która                   

w założeniach miała przede wszystkim służyć mieszkańcom tego osiedla, 

przemieszczającym się do ogródków działkowych. 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski -Członek Komisji  

Zwrócił uwagę na „wybite” studzienki kanalizacyjne na ul. Ekologicznej ( za skrzyżowaniem 

z ul. Wiktorową w kierunku ul. Kopernika).   

Pan Mariusz Wielgat- Członek Komisji  

Zgłosił wniosek w sprawie wykonania przyłączeń do sieci kanalizacyjnej miasta 

gospodarstw domowych zlokalizowanych przy ul. Przemysłowej. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiadając na wniosek zapewnił, że o sprawie pamięta i podejmie działania.  

Następnie zaprosił Radnych na nieformalne spotkanie, które odbędzie się przed dzisiejsza 

sesją  w sprawie omówienia planowanych inwestycji na przyszły  rok.  

Ad6. 

Pan Andrzej Niewiarowski  – Przewodniczący Obrad  



W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad, zamknął 

posiedzenie, pożegnał zgromadzonych, dziękując wszystkim za udział.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                              Przewodniczący Obrad 

                                                    /Przewodniczący Komisji Budżetu RM/ 

 

                                                                   Andrzej Niewiarowski 

                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.. 


